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با بازی در یک سریال کمدی
مریل استریپ رکورد خودش را شکست

همدلی| مریل استریپ شب پیش با نامزد شدن در بخش 
تلویزیونی گلدن گلوب برای ایفای نقش مکمل در سریال 
»فقط قتل های داخل ساختمان« یک بار دیگر نامزد این 
جوایز شد.به نقل از هالیوود ریپورتر، مریل استریپ که 
برای بازی در سریال »فقط قتل های داخل ساختمان« 
از هولــو نامزد بهتریــن بازیگر زن نقش مکمل شــد، 
شــمار کل نامزدی هایش را به ۳۳ مورد رساند.در بخش 
بهترین بازیگر زن نقش مکمل، استریپ در کنار الیزابت 
دبیکی برای »تاج«، ابی الیوت برای »خرس«، کریستینا 
ریچی برای »جلیقه زرد«، جی. اســمیت-کامرون برای 
»جانشینی« و هانا وادینگهام برای »تد لاسو« نامزد شد.

در این ســریال استریپ نقش لورتا دورکین را بازی کرد 
که بازیگر نمایش های موزیکال است و با همکاری لیور 
پاتنم )مارتین شورت( موفق می شود قاتلان فصل سوم 
این سریال را پیدا کند. جان هافمن، سازنده این سریال 
ابراز امیدواری کرده اســت که این بازیگر نمادین برای 
فصل چهارم ســریال بازگردد.بعد از این سریال استریپ 
در صفحــه کوچک با اپیزود دوم ســریال »برون یابی« 
درباره تغییرات زیســت محیطی دیده شد که در آن در 
کنار سینا میلر بازی می کند.این بازیگر برنده اسکار و امی 
پیش از این برای فیلم های »بانوی آهنین«، »زن ستوان 
فرانسوی«، »فرشتگان در آمریکا«، »اقتباس«، »جولی 
و جولیا«، »شــیطان پرادا می پوشد«، »انتخاب سوفی« 

و »کرامر در برابر کرامر« برنده گلدن گلوب شده است.
اســتریپ همچنین ســال ۲۰۱۷ جایزه مهم سیسیل 
ب.دُمیل گلدن گلوب را برای یک عمر دستاورد دریافت 
کرد. این جایزه از کســانی که ســهم مهمی در دنیای 
سرگرمی دارند تجلیل می کند. او در سخنرانی پذیرش 
خــود درباره مهاجرت صحبت کــرد و به دونالد ترامپ 
اعتراض کــرد. او آن زمان روی صحنه گفت: هالیوود با 
خارجی هــا پیش می رود و اگر همــه ما را بیرون کنید، 
چیزی برای تماشا نخواهید داشت جز فوتبال و هنرهای 
رزمی که هنر نیستند.»فقط قتل های داخل ساختمان« 
یک مجموعــه تلویزیونی کمدی آمریکایی اســت که 
توسط اســتیو مارتین و جان هافمن ساخته شده و در 
آن بازیگرانی چون اســتیو مارتین، مارتین شورت، سلنا 
گومز، ارن دومینگوئز و ایمی رایان ایفای نقش کرده اند. 
تاکنون ۳ فصل این ســریال پخش شده و فصل اول در 
تابســتان ۲۰۲۱ از طریق هولو نمایش داده شد. فصل 

چهارم سریال سال ۲۰۲۴ ساخته خواهد شد.

در اکران »مسافری از گانورا« مطرح شد
حسرت عموی فیتیله ای برای سینمای 

کودک
همدلی| علی فروتن یکی از عموهای فیتیله ای در اکران 
مردمی انیمیشن سینمایی »مسافری از گانورا« نسبت 
به عدم تحقق رویاهایی که در دهه ۷۰ درباره سینمای 
کودک مطرح می شد، انتقاد کرد.به نقل از روابط عمومی 
مؤسسه بهمن سبز، مراسم اکران ویژه انیمیشن سینمایی 
»مســافری از گانورا« عصر دوشنبه ۲۰ آذر در پردیس 
سینمایی مگامال برگزار شــد، علی فروتن برنامه ساز و 
مجری کودک، امین قاضی مدیر دوبلاژ، لیلا سودبخش، 
شهره روحی و پرنیان ابریشم کش از صداپیشگان اصلی 
انیمیشن »مســافری از گانورا« حضور داشتند و پس از 
گرفتن عکس یادگاری با مخاطبان با ایشان به تماشای 
فیلم نشستند.در حاشیه این مراسم علی فروتن مجری 
برنامه »فیتیله ای ها« از عــدم توجه به تولیدات کودک 
گفت.او ضمن تاکید بر حمایت از انیمیشن ایرانی گفت: 
اوایل دهه ۷۰ طبق آمار می گفتند که در سینمای هند 
ســالانه بیش از ۹۰۰ اثر ویژه کودک تولید می شود که 
همگی موفق بودند و حالا با گذشت ۳۰ سال ما هنوز به 
این تعداد حتی نزدیک هم نشــدیم.فروتن در ادامه ابراز 
امیدواری کرد که نهادهایی فرهنگی وارد میدان شوند و 
از تولیدات ویژه کودک و نوجوان حمایت کنند و گفت: 
ما مردم باید هر کدام به ۱۰ نفر، صد نفر و حتی هزار نفر 
درباره آثاری از این دســت حــرف بزنیم و از این جنس 
انیمیشن ها حمایت کنیم چون برای تولید آثار انیمیشن 
زحمت بسیاری کشیده شده و تمامی افرادی که در تیتراژ 
از آن ها نام برده شده است، افراد متخصصی هستند که 

برای به ثمر رسیدن این کار تلاش کرده اند.
فروتن در بخش پایانی صحبت هــای خود عنوان کرد: 
مهم تریــن نکته برای تربیت فرزند، فرهنگ، هنر و ادب 
اســت و باید به فرزندان خود بیاموزیم که بلیت تئاتر و 
ســینمای خودشان را تهیه و آن را تماشا کنند نه اینکه 

منتظر باشند دعوت شان کنند.
در این مراســم، صداپیشــگان »مســافری از گانورا« 
بخش های منتخبی از این اثــر را به صورت زنده دوبله 

کردند که با استقبال مخاطبان همراه شد.
این انیمیشن داســتان یک موجود فضایی است که به 
زمین سفر می کند و با کمک پسری معلول و دوستانش 
به جستجوی فرمانروای گمشده سیاره گانورا می پردازد تا 

صلح را به سرزمین شان بازگرداند.
»مســافری از گانورا« با مشــارکت بخش خصوصی و 
سرمایه گذاری »مؤسسه فرهنگی تصویر هنر پاسارگاد 
شــرق«، »صندوق پژوهش و فناوری دانشگاه تهران«، 
»صندوق پژوهش و فناوری ســپهر« و »مرکز انیمیشن 
سوره« تولید شده است. این فیلم اولین اثر بلند سینمایی 
رویداد »رویازی« )نخستین رویداد »پیچینگ« تخصصی 
انیمیشن ایران( اســت که توسط مرکز انیمیشن سوره 

مدیریت و راهبری می شود.

معرفی پروژه جدید حسام اینانلو با همراهی ۲ 
نوازنده خارجی

»داستان کوتاه درختان تو« منتشر شد

همدلی| »داســتان کوتاه درختان تو« عنوان تازه 
ترین پروژه موســیقایی حســام اینانلو آهنگساز و 
نوازنده موســیقی ایرانی است که به تازگی در قالب 
همکاری با ۲ نوازنده خارجی پیش روی مخاطبان 
قرار گرفته است.آلبوم »داستان کوتاه درختان تو- 
The Short Tale of Your Tresses« عنوان 
یکی از تازه ترین پروژه های موســیقایی حســام 
اینانلو نوازنده کمانچه و آهنگســاز موسیقی ایرانی 
است که با همکاری تونی اوورواترو کلاوس گسینگ 
در دسترس علاقه مندان قرار گرفته است.این آلبوم 
دربرگیرنده سه قطعه مجزاست که در قالب یک اثر 
بین المللی پیش روی مخاطبان قرار گرفته اســت. 
پــروژه ای که از آن می تــوان به عنوان یکی دیگر 
از تجربــه های اینانلو در همکاری بــا نوازندگان و 

هنرمندان کشورهای دیگر نام برد.
حســام اینانلو از جمله نوازندگان شاخص موسیقی 
ایرانی در حوزه نوازندگی کمانچه اســت که پس از 
کسب مهارت های تکمیلی نوازندگی نزد هنرمندانی 
چون اردشــیر کامکار و محمدرضا لطفی در پروژه 
هــای مختلفی با هنرمندان شــاخص موســیقی 
کشورمان همکاری داشته است. این در حالی است 
که برگزاری پروژه هایی چون »غزل ساز« و »درپی 
آن آشنا« در کنار برگزاری چندین کنسرت داخلی 
و خارجی با همراهی هنرمندان برگزیده موســیقی 
کشورمان از جمله فعالیت های این نوازنده محسوب 
می شــود.»مرثیه ای برای بــودن«، »ردیف میرزا 
عبدالله«، »میان« با همراهی نوید افقه و هوشــیار 
خیام، »روایت ها ۲« با همراهی پویان بیگلر، »یال 
و باد«، »درآغوش باد« با همراهی اردشیر رستمی، 
»وهــم« با همراهــی نوید افقه و تونیــی اوورواتر، 
»رام« با همراهــی پیام یزدانیــان، »نجوایی برای 
باد« با همراهی اودای رامداس و آمینو، »ابوعطا« با 
همراهی مظفر شفیعی، »هم ساز«، »پشت پرچین 
سخن« با همراهی مجید درخشانی، »شب آینه های 
نور« با همراهی محسن کرامتی و امیر اثنی عشری، 
»هنگام که گریه می دهد ساز« با همراهی مجتبی 
عســگری، »چهارراه« با همراهی حسین حمیدی، 
»درآینه اوهام« با همراهی ترگل خلیقی و همایون 
نصیری، »صبح امید« با همراهی مجید درخشانی از 
جمله آثاری است که تاکنون در قالب آلبوم از سوی 
حسام اینانلو پیش روی مخاطبان قرار گرفته است.

همزمان با فرارسیدن ایام فاطمیه
ارکستر ملی ایران »بانوی آب« را 

روایت می کند
همدلی| سرپرســت بنیاد فرهنگی هنری رودکی 
از اجرای پوئم ســمفونی »بانوی آب« به مناســبت 
فرارســیدن ایام سوگواری شــهادت حضرت زهرا 
)س( توســط ارکســتر ملی ایران خبر داد.به نقل 
از روابط عمومــی بنیاد فرهنگی هنــری رودکی، 
سید محمود اســلامی معاون وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و سرپرســت بنیاد فرهنگی هنری رودکی 
گفت: در ایــام فاطمیه و شــهادت بانوی دو عالم، 
حضــرت فاطمه زهرا )س(، اجرای ویژه ای با عنوان 
»بانوی آب« در دســتور کار ارکستر موسیقی ملی 
ایران قرار گرفته اســت.اوافزود: این اجرا ادای دین 
هنرمندان موسیقی و نوازندگان به بانوی آب و آینه 
و در رثای ریحانه رسول الله )ص( است که با هدایت 
همایــون رحیمیان رهبر ارکســتر موســیقی ملی 
ایران روی صحنه می رود.صفی صفوی آهنگســازی 
پوئم ســمفونی »بانوی آب« را بر عهده دارد و کلام 
آن بر اســاس ســروده ای از عبدالجبــار کاکایی و 
نوشتاری از سید مهدی شــجاعی برداشته شده و 

علی امیرقاسمی نیز خواننده این اثر است.
این پوئم ســفمونی شامل هشت بخش »پیشکش«، 
»عطــر یــاس«، »فاتح دل هــا«، »مهــر و ماه«، 
»پدرجان«، »شب دلتنگی«، »این همه تنهایی« و 

»آسمانی« می شود.

۲3 و ۲4 آذر
»کیوان ساکت« در اصفهان کارگاه 

برگزار می کند
آهنگســاز  و  نوازنده  ســاکت  کیــوان  همدلی| 
موســیقی ایرانی طی روزهای بیســت و ســوم و 
بیســت و چهارم آذر در زرین شهر اصفهان کارگاه 
آموزشــی برگزار می کند.کیوان ســاکت نوازنده و 
آهنگساز پیشکسوت موســیقی ایرانی از برگزاری 
مســترکلاس خود در زرین شهر اصفهان خبر داد.

او گفــت: هم اکنون در تدارک و برنامه ریزی برای 
برگزاری مســترکلاس هســتیم که ایــن کارگاه 
آموزشی ۲۳ و ۲۴ آذر در اصفهان برگزار می شود.

این آهنگساز بیان کرد: بخشی از این مسترکلاس 
به آموزش تکنیک های پایه، تکنیک های نوازندگی 
برای هنرجویان متوســطه، آموزش تکنیک برای 
دوره پیشــرفته، تمرین هایی بــرای بداهه پردازی 
و جمله پــردازی، زیبایی شناســی در موســیقی 
اختصــاص دارد. بخش دیگر نیز بــه مهارت های 
تکنیکی تــار و ســه تار، ردیف و جایــگاه ردیف 

موسیقی، شناخت ریتم اختصاص دارد.

همدلی| نشســت مشــترک داود منظور؛ معاون 
رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه و بودجه، 
محمد خزاعی رئیس ســازمان سینمایی کشور و 
جمعی از تهیه کننــدگان، کارگردانان و بازیگران 
سینما و نمایندگان صنوف سینمایی  شامگاه ۲۰ آذر 

ماه در محل ساختمان برنامه و بودجه برگزار شد.
پیگیری برای ارتقای بودجه سینما

در ابتدای این نشست، روح الله سهرابی، از مدیران 
سازمان سینمایی به عنوان مجری برنامه با اشاره 
به انگیزه و هدف سازمان سینمایی از طراحی و 
پیش بینی این گونه نشســت های هم اندیشی و 
هم افزایی، عنوان کرد: این نشست، در ادامه سلسله 
نشست های سازمان سینمایی و آقای خزاعی با 
دســتگاه ها و با ارگان های مختلف اجرایی کشور 
طی دو ســال اخیر اســت که به نوعی در جهت 
ارتقای ظرفیت های بودجه ای سینما و تقویت بنیه 
اقتصادی تاثیرگذار بوده و آن را با شتاب بیشتری 
به سمت صنعتی شدن هدایت می کند. قطعا، این 
گفتگوها و همفکری ها، موجبات رشد و راتقای 

وضعیت سینمای ایران کمک خواهد کرد.
ســینماگران موثرترین افــراد در ارتقای 

فرهنگ و هنر
در ادامه، داود منظور معاون رئیس جمهور و رئیس 
سازمان برنامه و بودجه، ضمن خوشامدگویی به 
اصحاب هنر و فضیلت گفت: سینماگران موثرترین 
افراد در صنعت ســینما و عاملی بــرای ارتقای 
فرهنگ و هنر ایران و اعتبار به شــمار می آیند. 
امروز سینمای کشورمان به واسطه شما هنرمندان 
در دنیا حرف های زیــادی برای گفتن دارد و در 
جشــنواره ها توانسته پرچم ایران را در جهان بالا 
نگه دارد. فرزندان ما در قاب تلویزیون و سینما از 
نزدیک با شما زندگی می کنند و با همه کسانی که 
در مقابل دوربین و یا در پشت آن فعال هستند 
ارتباط می گیرنــد.او افزود: هنر هفتم در زندگی 
امــروز ما به یک ضرورت و لازمــه ای برای ادامه 
حیات تبدیل شده است و همانگونه که نیازمند به 
خوراک و پوشاک هستیم، نیازمند هنرمندی های 
شما بزرگواران نیز، هستیم. هنرمندان امروز الگوی 
زندگی مردم یک جامعه محســوب می شوند که 
سبک زندگی را آموزش داده و به این جریان در 
طول زمان شکل می دهند و به یک نماد تبدیل 
می شوند.منظور، مشکلات، دغدغه ها و نیازهای 
سینماگران را یکی از دغدغه های سازمان برنامه و 
بودجه و دولت دانست و عنوان کرد: طبیعی است 
شما توصیه های ارزشمندی دارید و ما تلاش داریم 
از طریق سازمان سینمایی از انتظارات شما آگاه و 
آن را در حــد توان تامین کنیم. قطعا، انتظارات 
سینماگران در مقایســه با دیگر نیازمندی های 
کشور، انتظارات بالایی نیست و ما علاقه مندیم که 

این نیازها را بدانیم و پاسخگوی آنها باشیم.
او اضافه کرد: برای اینکه سینمای کشور پا گیرد، 
باید به چند مولفه  اصلــی توجه ویژه ای کنیم. 
در وهله اول حتمــا تربیت، پرورش و حمایت از 
جریان آموزشی هنر و هنرمند را باید در اولویت 
قرار دهیم. حتما باید تربیت های آموزشی مان را در 
دانشگاه ها و از طریق هنرکده ها به گونه ای تنظیم 
کنیم که دائما، مطمئن باشــیم جریان رویش، 
رشــد و نمو هنرمندان و نســل جدید ادامه دار 
اســت. اقدامات شــما کاری امدادی است و فردا 
انتظار داریم دیگران آن را ادامه دهند. مطمئنم با 
کمک شما سینماگران نسل های بعدی به خوبی 
در راســتای اهداف و آرمان های انقلاب اسلامی 
تربیت می شــوند و این جریان ادامــه می یابد. 
البته خــود هنرمندان هم باید با انگیزه بمانند و 
درخواســت های آن ها تامین و مورد تکریم قرار 
گیرند.او اظهار کرد: جامعه باید بداند که هنرمند 
حرفه ای جذاب است. کســانی که می آیند هم 
به مردم خدمت می کنند هم حرفه ای شایســته 
خواهند داشت. این پیام های وظیفه مشترک ما و 
شماست که به جامعه مخابره کنیم. اطمینان دارم 
که سازمان سینمایی نیز، با برنامه ها و پیگیری ها 
می کوشد با ایجاد جذابیت ها، انگیزه را برای ورود 

افراد جدید به این حرفه به وجود آورد.
نیازمند تولید محتوای فاخر هستیم

او بیان کرد: قیمت گذاری فیلم ها و تعرفه گذاری 
باید به اقتصادی شدن سینما کمک کند. بحث 
ســالن های نمایش از دیگر اقدامات مهم اســت 
چرا که فیلم باید از سالن خوب و مناسب تماشا 
شود. بسیاری از فیلم های فاخر در نمایش خانگی 
جذابیت لازم را ندارد و فرقی هم نمی کند که از 
قاب تلویزیون دیده شود یا در پردیس ویژه ای که 
از همه افکت های صوتی و غیره برخوردار است. 
بنابراین لازم است در حوزه سالن های نمایش و 
پردیس ها بیشــتر تلاش کنیم. متاسفانه تعداد 
ســالن های ما محدود اســت و لازم است برای 
ساخت ســالن ها و پردیس های بیشتر، همه ما 
تلاش کنیــم تا در برنامه پنج ســاله هفتم این 
مهم لحاظ شــود. امروز پس از ۱۲۰ سال از عمر 
سینمای ایران این فرصت فراهم است تا با استفاده 
از تجارب گذشــته، آینده ســینمای ایران را به 
سمت سینمای حرفه ای تر، جهانی تر با مخاطبان 
منطقه ای و جهانی ســوق دهیم. قطعا ما از این 
توانمندی و ظرفیت برخور داریم تا با کمک شما 
فضای اقتصادی شدن فیلم ها را با حمایت ها به 
گونه ای پیش ببریم که درخششی بیش از گذشته 

در منطقه داشته باشیم.
سینمای ایران بزرگ ترین سرمایه ملی ما است

در ادامه، محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی 

کشــور با اظهار امیــدواری از خروجی این گونه 
نشســت ها و هم فکری ها برای کمک و حمایت 
از خانواده بزرگ سینمای ایران گفت: همه ما به 
نتایج این جلسه امیدواریم. از اهمیت و تاثیرگذاری 
ســینما حرفی نمی زنم چرا که مدیران سازمان 
برنامه و بودجه، سینما را خوب می شناسند. رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه قبــل از حضور در این 
سازمان ارتباطات خوبی با هنرمندان داشته اند و 

سینما را به خوبی می شناسند.
کل بودجه سینمای کشــور 4۲۰ میلیارد 

تومان است
او ادامه داد: لازم است دوستان بدانند کل بودجه 
سازمان ســینمایی برای یکســال فعالیت، با ۶ 
موسســه و ادارات کل و دفاتر انجمن سینمای 
جوانان ایران در سراسر کشور ۴۲۰ میلیارد تومان 
و کل بودجه تولید با احتساب هزینه های جاری 
آن، ۲۰۰ میلیارد تومان اســت که با این بودجه 
برنامه ریزی ها و تولیدات سینمایی انجام می شود. 
هزینه تولید در بنیاد سینمایی فارابی ۱۰۰ میلیارد 
تومان است . این مبالغ در سازمان برنامه و بودجه 
مبالغ کم محسوب می شود اما واقعیت سینمای 
بزرگ ایران است. خانواده سینما با این مبالغ کم 
و با عشق و غرور و عزت ملی این افتخارات را در 
سینما آفریده اند.رئیس سازمان سینمایی مباحث 
معیشــتی و رفاهی خانواده ســینما را مشکل 
اصلی معرفی کرد و گفت: در بخش معیشــت با 
مباحث بیمه، مسکن و مالیات روبه رو هستیم و 
امیدواریم با کمک سازمان برنامه و بودجه به جمع 
بندی خوبی دست یابیم. در خصوص مشکلات 
بیمه با تامین اجتماعی جلســاتی داشته ایم که 
بخشی از آن در حال برطرف شدن است . مسیر 
بازنشستگی سوابق بیمه ای پیشکسوتان نیاز به 
اصلاح دارد که باید از طریق اختصاص اعتبارات 
به سازمان تامین اجتماعی مشکل حل شود. در 
بحث مسکن پیگیر طرح مسکن ملی هستیم.در 
ادامه این نشســت، سینماگران در خواست  های 
خود را مطرح و درباره مشــکلات سینمای ایران 

بحث و گفت وگو کردند.
درخواست بازگشت به لایحه بودجه ۱4۰۱ در 

مبحث مالیات
منوچهــر محمدی تهیه کننده ســینما با بیان 
اینکه مجموعه ای از مسائل مالیاتی حوزه سینما 
که باعث نگرانی سینماگران شده به دولت قبل 
مربوط است. دوره ای که بودجه دولت برای ۱۴۰۰ 
تعیین و بحث مالیات مطرح شد. این مالیات نیاز 
به قوانینی مشخص دارد چرا که همیشه در کشور 
رو به افزایش است . ۶۰ درصد پول کشور از طریق 
اخذ مالیات تامین میشود در حالیکه باید درآمدی 
برای پرداخت آن وجود داشته باشد. درخواست 
ما بازگشت به لایحه بودجه ۱۴۰۱ است و با این 
رویکرد، تازه سینمای ایران می تواند ادامه حیات 
دهد.غلامرضا موسوی تهیه کننده سینما ادامه داد: 
ما به عنوان ســینماگران ایران به مردم سوبسید 
می دهیــم چرا که به طــور آزاد و بدون حمایت 
کامل دولت، فیلم تولید می کنیم، اما در بهای بلیط 
سینما کمترین افزایش را داشته ایم. سینمای ایران 
برای ما هزینه آزاد دارد. لازم اســت دراین زمینه 

انتظارات را هم دولت محقق کند.
سینما ارزان ترین تفریح سالم مردم

علی سرتیپی تهیه کننده و سینمادار خطاب به 
رئیس سازمان برنامه و بودجه عنوان کرد: آگاهی 
سینمایی شــما برای ما امیدوارکننده است. من 
۶۰ الی ۷۰ ســالن سینما را در بخش خصوصی 
ســاخته ام. امروز بهای بلیط سینما با پاپ کورن 
برابری دارد و قیمت بلیــط با افزایش هزینه ها، 
همچنان ثابت مانده اســت. با توجه به وضع بد 
اقتصادی اما، اســتقبال از تفریحات ارزان نظیر 
سینما افزایش یافته است. خوشبختانه با کمک 
بخش خصوصی سالن های خوبی ساخته شده 
ولی مقوله تولید و سینما دیگر در سرمایه گذاری 
مقرون به صرفه نیست. هزینه سینماسازی بیشتر 
از سود آن است و تجهیزات دستگاه های آپارات و 

غیره هزینه بالایی دارد.
سینما بعد از رکورد اخیر دوباره سرپا شده 

است
ابوالحســن داوودی تهیــه کننــده و کارگردان 
سینما خاطرنشان کرد: :خوشحالم که با مسئولی 
متخصص در حوزه ســینما در سازمان برنامه و 
بودجه حرف می زنیم. سینمای ایران ۱۲۵ سالگی 
خود را جشن می گیرد بنابراین، سابقه بالایی دارد. 
ما تخصص های مختلفی در عرصه سینما داریم 
که شناخت آن از جانب مسئولان، در تصمیمات 

دولتی و مجلس بسیار تاثیرگذار خواهد بود. ۳۳ 
صنف در سینما فعالیت دارند که در طی دوسال 
اخیر کمتر از ۷ درصد تهیه کنندگان و کارگردانان 
آن همچنان فعالند. این توقف در کار، در مالیات 
ها محاسبه نمی شود. سینما بعد از رکورد اخیر 
دوباره سرپا شده اما این موفقیت ها محدود است 
.درحوزه تولید نوع ارتباط ســازمان سینمایی با 
سازمان برنامه و بودجه باید تعریف درستی داشته 
باشــد. بخش فرهنگی و هنری نیاز به توجه در 

عرصه سوبسید دارد.
چرا بدترین بودجه به ســازمان سینمایی 

اختصاص می یابد؟
محمدرضا عرب کارگردان و تهیه کننده ســینما 
افــزود: دولت در کنــار مردم دولت اســت. اگر 
گفتمان نداشــته باشیم مردم دو قطبی خواهند 
شد. امروز ماهواره به خانواده ها رخنه کرده است. 
سازمان برنامه و بودجه یعنی مغز و روان مردم و 
ملت، چرا بدترین بودجه به وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و ســازمان سینمایی اختصاص می یابد. 
با این ســقف نگاه بودجه ای ســال آینده و سال 
های آینده سال سخت تر خواهد بود. سه مشکل 
سینماگران- مسکن، بیمه و بیکاری است که باید 

رسیدگی شود.
لزوم تخصیص به موقع بودجه سینما

ابراهیم اصغری تهیه کننده ســینما عنوان کرد: 
بنــده افتخار تولید فیلم هایی بــا بودجه دولتی 
داشــته ام، این بودجه دولتی و کم، معمولا بسیار 
دیر تخصیــص داده می شــود و هزینه تولید در 
این فرایند زمانبر، افزایش می یابد که این امر به 
کیفیت فیلم ها لطمه می زند. اگر همین بودجه کم 
به موقع تخصیص داده شود، سینمای ایران رونق 
بیشتری می گیرد.سیدضیا هاشمی تهیه کننده 
سینما عنوان کرد: اگر وعده های ریاست سازمان 
برنامه و بودجه محقق شود، قول می دهم سردیس 

ایشان را جلوی سازمان سینمایی نصب کنیم.
بودجه سازمان برای سینمایی شوخی است

علی اوجی بازیگر و تهیه کننده سینما گفت:۱۳ 
فیلم را در بخش خصوصی ســاخته ام چون می 
دانســتم اوضاع اقتصادی ســینما خوب نیست. 
بودجه سازمان برای سینمایی که دستاورد انقلاب 
است شوخی است. به دلیل مشکلات اقتصادی در 
حال حاضر خصوصی سازی کم تر شده است. باید 
فرهنگ را جدی تر گرفت. فرهنگ شوخی نیست 

و نیاز به بازنگری جدی در بودجه سینما داریم.
سینمای ایران به گردن نظام و انقلاب خیلی 

حق دارد
جابر قاســمعلی فیلمنامه نویس افزود: سینمای 
ایران به گردن نظــام و انقلاب خیلی حق دارد . 
تصویر زیبای برجای مانــده از مردم در جنگ و 
انقلاب، از سینماســت. تصاویر شاعرانه و زیبای 
فیلم های امثال مرحوم عباس کیارســتمی در 
افکار جهانی از جامعه و مردم ما نقش بسته است. 
در کانون فیلمنامه نویسان از ۲۴۰ عضو، تنها ۴۰ 

نفر شاغل هستند و بقیه بیکارند.
از همه کسانی که در سینما خدمت می کنند، 

سپاسگزارم
علی دهکردی مدیرعامل خانه سینما تاکید کرد: 
متاســفانه در ایران که زیربنای همه ساختارها، 
اولویت های فرهنگی است، شنیدن بودجه حوزه 
فرهنگ و ســینما جای تاسف و شرمندگی دارد. 
ســینمایی که بزرگترین افتخارات را برای کشور 
ما کســب کرده، باید این بودجه را داشته باشد؟ 
قانونگــذاران ما باید بدانند که در کنار سیســتم 
نظامی، اجتماعی و اقتصادی که مهم است، فرهنگ 
و هنــر اهمیت مضاعف دارد و بــا این بودجه ها 
سست ترین ســتون را به آن اختصاص داده اندکه 
باعث خجالت است. لطفا به قانون گذاران ارزش 
سینمای فاخر ما را یادآوری کنید. روزی نیست که 
در خانه سینما با ابتدایی ترین مشکلات معیشتی 
سینماگران رو به رو نباشیم که بیش از ۹۰ درصد 
از آنها مشــکلات جدی معیشتی است. این بیمه 
ناقص جوابگوی سیســتم فرهنگی کشور نیست 
و شایســته آنها هم نیست. از همه کسانی که در 
سینما خدمت می کنند ممنونم و افتخار میکنم در 
سینمایی خدمت می کنم که مظلومانه با کمترین 

حمایت دولتی روزگار را می گذراند.
اقتصاد سینما ضعیف است و بودجه های ناچیز

فریبا کوثری بازیگر سینما افزود: بازیگران هم زیر 
فشار هستند و فیلمســازان به دنبال چهره های 
جدید می روند. از ما که گذشت اما بخش زیادی از 
آنها بیکارند و در وضعیت معیشتی بدی قرار دارند. 
دغدغه مشــترک همه ما فقط سینما و فرهنگ 

است و در این راه یکدل هستیم. منابع و اقتصاد 
سینما ضعیف است و بودجه های ناچیز.

امیدوارم روزی در زمینه ارزآوری در سینما 
حرف بزنیم

بهرام رادان بازیگر سینما عنوان کرد: ما به عنوان 
صنعت سینما باید فضای تبلیغات داشته باشیم 
در آن صورت بروکراســی آنقدر هم پیچیده نبود 
و شــاید هم یک صفر به رقم درآمدی ســینما 
بیشتر می شد و دغدغه ها کمتر بود. کشور ترکیه 
اشتراکات فرهنگی بسیاری با ما دارد و با کشورهای 
دیگر به صورت قراردادی ، فیلم تولید می کند و در 
بازار پیچیده ای فعالیت می کند. امیدوارم روزی در 
زمینه ارزآوری و سود در سینما حرف بزنیم . ترکیه 
در بسیاری از بخش هایی فیلمسازی همچون گریم 
ضعیف اســت ولی در تولید فیلم پیشرفت های 
زیادی داشته اســت.آرزو می کنم روزی مرفه بی 

درد به جای طعنه، آرزو باشد.
ما هنرمندان و سینماگران باید امید تولید 

کنیم
حامد بهداد بازیگر سینما گفت: شاید تعدد این 
گلایه ها حتی برای دقایقی ما را بی حس کند ولی 
از حساسیت بالایی برخوردار است. ما کارگر معدن 
نیستیم و هنرمندیم و رابطه نزدیک و تنگاتنگ 
بــا مردم داریم . خواهــش می کنم این حرف ها 
را باور کنید که حقیقت دارد. ۲۵ سال است که 
بازیگرم و درباره بیمه و مالیات همان حرف ها را 
همواره شــنیده ام. این دنیا جهان زشتی است و 
ما هنرمندان و سینماگران باید در آن امید تولید 
کنیم. امید و همت را ما پخش می کنیم، باور کنید 
که در این صنف کوچک این تنگدستی و نیازهای 

اساسی وجود دارد.
پیشگیری بهتر از درمان است.

سیدجمال ســاداتیان تهیه کننده سینما ادامه 
داد: پیشگیری بهتر از معالجه است. سینما مرکز 
گردشگری اســت اما با ارزان ترین قیمت فعال 
است. سینما کارکرد بســیاری دارد . ما ظرفیت 
تولید ســالی ۴۰۰ ، ۵۰۰ فیلم را داریم که قرار 
نیست از آن خوب استفاده شود. باید با بسترسازی 
تولید، از این ظرفیت استفاده شود تا جایگاه سینما 
را ارتقا دهیم. ما چقدر باید سیاست خارجی فعالی 
داشته باشیم که با یک اثر زبانزد شویم؟ ما چقدر 
می توانســتیم ظرفیت های نمایشی را افزایش 
دهیم؟ باید تبصره یا سرفصلی در لایحه بودجه 
فرهنگ و هنر برای فضاهــای فرهنگی در نظر 
گرفته شود تا دستاوردهای خوبی در سال های 
بعد داشته باشیم.حمید بهمنی کارگردان سینما 
خاطرنشان کرد: مقام معظم رهبری در دیداری 
با هنرمندان فرمودند: ما پول خوب داریم و افراد 
متخصص بســیاری داریم اما دستشان در دست 
هم نیست. این مشکل در مسیر مدیران و متولیان 
حوزه های برنامه و بودجه و حوزه فرهنگ و سینما 
است که نیاز به همراهی است و به این جلسه می 

توان امید بست .
ما هم باید در ردیف بودجه سیستم دفاعی 

قرار گیریم
محمدحســین لطیفی کارگردان سینما گفت: 
هنرمندان سینما ثابت کرده اند عاشقند که هنوز 
کار می کنند ولی هر ســال مشکلاتشان در حال 
افزایش اســت. راهکار هم این اســت که اگر در 
جنگ نرم ، وظیفه فرهنگ بر گردن ماست ما هم 
باید در ردیف بودجه سیستم دفاعی قرار گیریم، 
چرا در مجلس دنبال راهکار نیستیم؟ قطعا لازم 

است از دیگر ردیف بودجه ها تامین مالی شویم.
محمــد خزاعی رئیس ســازمان ســینمایی در 
پایــان گفت : ما همــه موارد مطرح شــده را در 
سازمان ســینمایی پیگیری می کنیم و امیدواریم 
بتوانم به زودی در حوزه معیشت خبرهای خوبی 
را اعلام کنیم و مشــکلات حوزه مسکن، بیمه و 
مالیات را تاحدی بهبود بخشــیم.این نشست با 
جمعی از سینماگران کشور از جمله: فریبا کوثری، 
بهرام رادان، حامد بهداد، محسن علی اکبری، احمد 
مرادپور، منوچهر محمدی، غلامرضا موسوی، علی 
ســرتیپی، ابوالحســن داودی، احمد میرعلایی، 
محمدرضــا عرب، حبیب اســماعیلی، رســول 
صدرعاملی، ابراهیم اصغری، ســیدضیا هاشمی، 
علــی اوجی، جابر قاســمعلی، علــی دهکردی، 
سیدعلی حسینی، حمید بهمنی، محمدحسین 
لطیفی سیدجمال ساداتیان، اصغر فارسی، حبیب 
ایل بیگی، قادر آشنا، علیرضا نجف زاده، مسعود 
امینی تیرانی، روح الله ســهرابی، یزدان عشیری، 
علیرضا اســماعیلی و ... و تعــدادی از معاونین و 

مدیران سازمان برنامه و بودجه برگزار شد.

نشست اهالی سینما با معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان برنامه و بودجه 

بودجه سینما باعث خجالت است
رویداددریچه


